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Z Á P I S 

z 1. mimořádného zasedání Zastupitelstva hlavního města Prahy,   

které se konalo dne 14. 9. 2023 

od 8 hodin ve velké zasedací síni Nové radnice  

  

 

 Dle prezence bylo přítomno: 

        65 členů Zastupitelstva hl. m. Prahy  

              (z toho 2 poslanci PS PČR) 

        23 zástupců městských částí hl. m. Prahy 

        Ing. Martin Kubelka, Ph.D. – ředitel MHMP 

          4 zástupci ředitele MHMP 

                                  26 ředitelů odborů MHMP  

                                                       16 ředitelů organizací HMP 

              2 poslanci PS PČR (současně i členové ZHMP) 

                    14 zástupců tisku 

 

 

CELKEM přítomných: 149 osob 

 

 

 

OMLUVEN: 

 

Mgr. et Mgr. Antonín Klecanda –  

od 8 do 9 hodin 

 

 

1. mimořádné zasedání Zastupitelstva hl. m. Prahy zahájil primátor hl. m. Prahy 

v 8,10 hodin.   

 

  Podle prezence byla na zasedání přítomna nadpoloviční většina členů ZHMP a bylo 

tedy schopno se usnášet. 

  Primátor hl. m. Prahy konstatoval, že zasedání bylo svoláno v souladu s ustanovením § 

60 odst. 2 zákona č. 131/2000 Sb. o hlavním městě Praze, ve znění pozdějších předpisů 

(dále jen „zákon“), a to na základě požadavku 26 členů Zastupitelstva hl. m. Prahy a byli 

na něj pozváni všichni členové Zastupitelstva a připomněl, především občanům hl. m. 

Prahy a dalším zúčastněným, že se průběh tohoto jednání opět přenáší na internetové 

stránky www.praha.eu. 

 

 

          Ověřením zápisu byli pověřeni David Procházka a prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.praha.eu/
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Hlasování o členech návrhového výboru:                                                                                              

1. předseda Mgr. Jan Chabr 

2. člen  Václav Bílek 

3. člen  Magdalena Valdmanová 

4. člen  Mgr. et Mgr. Vladan Brož 

5. člen  Ing. arch. Zuzana Hamanová 

6. člen  Dr.-Ing. Milan Urban 

7. člen  JUDr. Tomáš Havel, Ph.D. – zástupce ředitele pro Sekci průřezových 

činností  

 

tajemnice výboru: JUDr. Adéla Pejskarová, Ph.D., ředitelka odboru legislativního a 

právního  

PRO: 60     PROTI: 0 ZDR. 0 

Bylo přijato. 

 

Návrhový výbor byl schválen v navrženém složení. 

 

 

Předsedající primátor hl. m. Prahy informoval ke stanovení programu jednání ZHMP, že 

žádost o svolání mimořádného zasedání Zastupitelstva hl. m. Prahy doručená dne 4. 9. 

2023 a podepsaná 26 členy Zastupitelstva hl. m. Prahy obsahovala předmět jednání „k 

aktuální situaci v tzv. kauze Dozimetr a podezření kolem napojení náměstka Jiřího 

Pospíšila na lidi spojené s organizovaným zločinem“. Dále uvedl, že k programu tohoto 

mimořádného zasedání bude probíhat diskuse a po jejím skončení členové ZHMP 

rozhodnou o konečné podobě programu hlasováním. Primátor hl. m. Prahy dále přítomné 

seznámil s tím, že kdykoliv v průběhu zasedání ZHMP může navrhovat kterýkoliv člen 

Zastupitelstva hlavního města Prahy zařazení dalších bodů do schváleného programu, 

přičemž o zařazení či nezařazení rozhoduje zastupitelstvo hlasováním a nadpoloviční 

většinou všech svých členů. Dále sdělil, že upravit program zasedání se tak neomezuje 

pouze na začátek jednání, kdy probíhá diskuse o programu zasedání, ale i k jeho korekci. 

Uvedl, že k úpravě programu je možné přistoupit při potřebné většině kdykoliv v průběhu 

zasedání ZHMP. 

 
Primátor informoval, že body „interpelací“ občanů a členů zastupitelstva na program 

tohoto mimořádného jednání nebudou zařazeny, a to s ohledem na skutečnost, že 6. 

zasedání Zastupitelstva hl. m. Prahy, které bylo svoláno na tento den od 9 hodin, tyto dva 

body v rámci svého jednání, standardně obsahoval.  

 

V diskusi k návrhu programu jednání vystoupila občanka HMP Ing. Marta Pakostová. 

 

Procedurální návrh předsedy výboru pro energetiku ZHMP Chabra - přerušit toto 1. 

mimořádné ZHMP v čase od 8,58 hodin do 9,15 hodin z důvodu zahájení 6. řádného 

zasedání ZHMP s tím, že následně bude pokračováno v projednávání tohoto 1. 

mimořádného ZHMP 

Pro: 61 Proti: 0 Zdr. 0 

Bylo přijato. 
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Řízení schůze převzal náměstek primátora Hlaváček a opět převzal řízení schůze primátor 

hl. m. Prahy. 

V diskusi k návrhu programu jednání vystoupili tito členové ZHMP: primátor hl. m. Prahy, 

Nacher, Čižinský, náměstek primátora Pospíšil, Urban, předseda výboru pro strategické 

investice ZHMP Portlík, Nerušil, předseda výboru pro bezpečnost a pro prevenci 

kriminality ZHMP Ptáček, předseda výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a 

podporu cestovního ruchu ZHMP Wolf 

 

Hlasování o přerušení 1. mimořádného zasedání ZHMP 

Pro: 47 Proti: 0 Zdr. 0 

Bylo přijato. 

Následovala přestávka 2 minuty s tím, že po ukončení přestávky bylo zahájeno 6. ZHMP. 

V 9,04 hodin bylo 6. ZHMP přerušeno, poté byla předsedajícím primátorem HMP 

vyhlášena přestávka a v 9,10 hodin opět pokračovalo toto 1. mimořádné ZHMP. 

 

V pokračující diskusi vystoupili tito členové ZHMP: předseda výboru kontrolního ZHMP 

Prokop, předseda výboru pro dopravu ZHMP Sedeke, Vodrážka, Kaštovský, předseda 

výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP Ptáček, Kordová Marvanová, 

Zelenka, Nacher, radní Zábranský, předseda výboru pro strategické investice ZHMP 

Portlík 

 

Přestávka 9,32 – 9,47 hodin 

 

V pokračující diskusi vystoupili tito členové ZHMP: Nacher, předseda výboru pro dopravu 

ZHMP Sedeke, předseda výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu 

cestovního ruchu ZHMP Wolf, Čižinský, předseda výboru pro strategické investice ZHMP 

Portlík 

 

předseda výboru pro dopravu ZHMP Sedeke, který předložil tisk Z – 11700 „K prověření 

prodražení nákladů a prodloužení termínu rekonstrukce Barrandovského mostu“ 

(návrh na zařazení tisku stáhl) 

 

předseda výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu 

ZHMP Wolf, který předložil tisk Z – 11703 „K prošetření podezření střetu zájmů a 

klientelismu v oblasti kultury v letech 2018 – 2022“ 

(návrh na zařazení tisku stáhl) 

 

Hlasování o návrhu člena ZHMP Nachera – zařadit k projednání tisk Z – 11695 „k aktuální 

situaci v tzv. kauze Dozimetr a podezření kolem napojení náměstka Jiřího Pospíšila na lidi 

spojené s organizovaným zločinem“ jako bod 1 

PRO: 64  PROTI: 0 ZDR.  0 

Bylo přijato. 

 

Hlasování o návrhu člena ZHMP Čižinského – zařadit k projednání bod „Odvolání Jiřího 

Pospíšila z funkce náměstka primátora“ jako bod 2 

PRO: 29 PROTI: 19  ZDR. 12 

Nebylo přijato. 
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Hlasování o návrhu předsedy výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP 

Ptáčka – zařadit k projednání tisk Z - 11706 „Financování Prahy sobě sponzory a 

související klientelistické vazby“ po bodech 1 a 2 

PRO: 59 PROTI: 0 ZDR. 4 

Bylo přijato. 

 

Hlasování o návrhu člena ZHMP Vodrážky – zařadit k projednání tisk Z – 11701 „ke střetu 

zájmů partnera společnosti Grant Thornton Advisory s.r.o. a odstoupení od smlouvy 

k provedení hloubkového auditu týkající se kauzy Dozimetr“  

PRO: 55  PROTI: 0 ZDR. 8 

Bylo přijato. 

 

Hlasování o celém programu jednání 

PRO: 64 PROTI: 0 ZDR. 0 

Bylo přijato. 

 

S programem tohoto 1. mimořádného jednání byl vysloven souhlas. 

 

Řízení schůze převzal náměstek primátora Hlaváček a opět převzal řízení schůze primátor 

hl. m. Prahy. 

    1 

 

člen ZHMP Nacher 

klub ANO 2011 

 

k aktuální situaci v tzv. kauze Dozimetr a podezření kolem napojení náměstka Jiřího Pospíšila 

na lidi spojené s organizovaným zločinem 

 

  

   TISK:        Z - 11695 

Materiál uvedl člen ZHMP Nacher. 

 

V diskusi vystoupili tito členové ZHMP: předseda výboru kontrolního ZHMP Prokop, 

Třeštíková, náměstek primátora Pospíšil, Lepš, Nerušil, radní Hroza, Zelenka, předseda 

výboru pro správu majetku ZHMP Benkovič, Hušbauer, Urban, Čižinský, Brož, předseda 

výboru pro strategické investice ZHMP Portlík, Nacher, radní Mazur, Kleslová, Čižinský 

 

Návrh primátora HMP - vystoupení členů ZHMP bude v délce maximálně 5 minut a počet 

vystoupení bude maximálně 2 u každého člena ZHMP 

Pro: 35 Proti: 6 Zdr. 1 

Bylo přijato. 

 

Návrh předsedy výboru pro energetiku ZHMP Chabra – hlasovat o přerušení tohoto 1. 

mimořádného ZHMP do 11,32 hodin z důvodu pokračování řádného jednání ZHMP od 

11,30 hodin 

Pro: 49 Proti: 0 Zdr. 0 

Bylo přijato. 

 

V 11,33 hodin se po přerušení řádného ZHMP vrátili členové ZHMP k projednávání tohoto 

přerušeného 1. mimořádného ZHMP. 
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V pokračující diskusi vystoupili tito členové ZHMP: Nacher, Čižinský, radní Mazur, 

předsedkyně výboru pro legislativu, veřejnou správu a tuzemské vztahy ZHMP Arnotová, 

Drápalová, předseda výboru pro technickou infrastrukturu a vybavenost ZHMP Mahrik, 

náměstek primátora Hlaváček, předsedkyně výboru pro strategický a hospodářský rozvoj a 

podporu podnikání a inovací ZHMP Rázga, předseda výboru pro dopravu ZHMP Sedeke, 

Scheinherr, předseda výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP Ptáček, 

předseda výboru pro zahraniční vztahy a EU fondy ZHMP Beránek, Bodeček, 

Slabihoudek, Kolář, Kleslová 

 

Návrh primátora hl. m. Prahy – přeřadit dva původně zařazené body ze 6. ZHMP, a to 

vzhledem ke skutečnosti, že v rámci přerušeného 6. ZHMP nebyl prozatím schválen 

program jednání, přeřadit na toto 1. mimořádné jednání bod: „Návrhy, připomínky a 

podněty občanů HMP“ a bod „Dotazy, připomínky a podněty členů ZHMP“  

Pro: 53 Proti: 0 Zdr. 0 

Bylo přijato. 

 

Primátor hl. m. Prahy zahájil v 12,30 bod: „Návrhy, připomínky a podněty občanů HMP.  

 

                             

                 

 

Návrhy, připomínky a podněty občanů HMP 

 

 

Procedurální návrh předsedy výboru pro energetiku ZHMP Chabra – přerušit toto 1. 

mimořádné jednání ZHMP do 13,07 hodin v bodě „Návrhy, připomínky a podněty občanů 

HMP“ z důvodu návratu do přerušeného 6. řádného jednání ZHMP  

Pro: 46 Proti: 0 Zdr. 0 

Bylo přijato. 

Po přerušení 6. jednání ZHMP se členové ZHMP vrátili zpět k projednávání tohoto 1. 

mimořádného ZHMP do bodu:   

 

                             

                 

 

Návrhy, připomínky a podněty občanů HMP 

 

Přehled interpelací občanů je v samostatné příloze tohoto zápisu. 

 

 

Po ukončení bodu následoval bod „Dotazy, připomínky a podněty členů ZHMP“ 

V průběhu projednávání bodu převzal řízení schůze náměstek primátora Hlaváček a opět 

převzal řízení schůze primátor hl. m. Prahy. Poté převzal řízení schůze opět náměstek 

primátora Hlaváček a opět převzal řízení schůze primátor hl. m. Prahy. 

 

                             

                 

 

Dotazy, připomínky a podněty členů ZHMP  

 

Přehled interpelací členů ZHMP je v samostatné příloze tohoto zápisu. 
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V průběhu projednávání bodu převzal řízení schůze náměstek primátora Hlaváček a opět 

převzal řízení schůze primátor hl. m. Prahy. 

    1 

 

člen ZHMP Nacher 

klub ANO 2011 

 

k aktuální situaci v tzv. kauze Dozimetr a podezření kolem napojení náměstka Jiřího Pospíšila 

na lidi spojené s organizovaným zločinem 

 

  

   TISK:        Z - 11695 

 

   NEPŘIJATO                                                                                

V pokračující diskusi vystoupili tito členové ZHMP: Urban, Nepil, Čižinský, Nekolný, 

předseda výboru pro dotační vztahy a vztahy k městským částem ZHMP Bílek, náměstek 

primátora Pospíšil 

 

Procedurální návrh předsedy výboru pro energetiku ZHMP Chabra – přerušit toto 1. 

mimořádné jednání ZHMP do 14.32 hodin z důvodu návratu do přerušeného 6. řádného 

jednání ZHMP, které následně bylo přerušeno do 15,30 hodin 

Pro: 51 Proti: 0 Zdr. 0 

Bylo přijato. 

 

V pokračující diskusi vystoupila členka ZHMP Třeštíková. 

 

Závěrečné slovo přednesl člen ZHMP Nacher, který reagoval na diskusní příspěvky. 

 

Oddělené hlasování o doplňujícím návrhu člena ZHMP Čižinského – do původního textu 

usnesení doplnit nový text ve znění: „III. ZHMP důvěřuje Jiřímu Pospíšilovi“ 

Pro: 1 Proti: 10 Zdr.6 

Nebylo přijato. 

 

Oddělené hlasování o textu usnesení člena ZHMP Nachera ve znění: „ZHMP I. konstatuje, 

že nové informace, které se objevily v posledních dnech v souvislosti s tzv. kauzou 

Dozimetr, jsou závažné a je nutné jejich projednáním na Zastupitelstvu hl. m. Prahy zavést 

transparentní a odpovědný přístup všech zvolených zástupců vůči veřejnosti“ 

Pro: 22 Proti: 0 Zdr. 2 

Nebylo přijato. 

 

Oddělené hlasování o textu usnesení člena ZHMP Nachera ve znění: „ZHMP II. vyzývá 

náměstka Jiřího Pospíšila k převzetí politické odpovědnosti a k rezignaci na funkci 

náměstka“ 

Pro: 24 Proti: 1 Zdr. 0 

Nebylo přijato. 

 

Usnesení nebylo přijato. 
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    2 

 

předseda výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP Ptáček 

 

 

Financování Prahy sobě sponzory a související klientelistické vazby 

 

  

   TISK:        Z - 11706 

 

   HLASOVÁNÍ O USNESENÍ:                         PRO:          PROTI:          ZDRŽEL SE:     

 

 

   PŘIJATO                                                                               USNESENÍ ČÍSLO:  1M/1 

Materiál uvedl předseda výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP Ptáček. 

 

V diskusi vystoupili tito členové ZHMP: předseda výboru pro územní rozvoj ZHMP Pek,  

předseda výboru pro strategické investice ZHMP Portlík, radní Hroza, Vodrážka, předseda 

výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP Ptáček, Čižinský, předseda 

výboru pro kulturu, památkovou péči, výstavnictví a podporu cestovního ruchu ZHMP 

Wolf, předseda výboru pro energetiku ZHMP Chabr 

 

Oddělené hlasování o návrhu předsedy výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality 

ZHMP Ptáčka k textu usnesení: bod „I. ZHMP konstatuje, že činnost zástupců hnutí Praha 

sobě, která vedla v minulém období k uzavíráním smluv mezi hl. m. Prahou, jejími 

organizacemi a obchodními společnostmi se sponzory či členy jejich hnutí mohla ohrozit 

důvěryhodnost a nestrannost jednání hl. m. Prahy v oblasti veřejných zakázek a lze ji 

považovat za nemorální a neetickou“ 

Pro: 25 Proti: 10 Zdr. 0 

Nebylo přijato. 

 

Oddělené hlasování o návrhu předsedy výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality 

ZHMP Ptáčka k textu usnesení: bod „ZHMP II. vyzývá  

1. ZHMP  

1. aby do budoucna dbali na dodržování pravidel plynoucích z Etického kodexu zastupitele 

hl. m. Prahy a platné Protikorupční strategie hl. m. Prahy 2022 - 2027 

2. aby striktně dodržovali Zákon 131/2000 Sb. o hl. m. Praze, § 51 , odstavec 4: „Člen 

zastupitelstva hlavního města Prahy, u něhož skutečnosti nasvědčují, že by jeho podíl na 

projednávání a rozhodování určité záležitosti spadající do samostatné působnosti hlavního 

města Prahy v orgánech hlavního města Prahy mohl znamenat výhodu nebo škodu pro něj 

samotného nebo osobu blízkou, pro fyzickou nebo právnickou osobu, kterou zastupuje na 

základě zákona nebo plné moci, je povinen sdělit tuto skutečnost před zahájením jednání 

orgánu hlavního města Prahy, který má danou záležitost projednávat.“ 

Pro: 51 Proti: 0 Zdr. 0 

Bylo přijato. 

 

S upraveným textem usnesení byl vysloven souhlas. 
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    3 

 

člen ZHMP Vodrážka 

 

 

ke střetu zájmů partnera společnosti Grant Thornton Advisory s.r.o. a odstoupení od smlouvy 

k provedení hloubkového auditu týkající se kauzy Dozimetr 

 

(na stůl byla rozdána ještě nová verze tisku Z – 11701) 

 

  

   TISK:        Z - 11701 

 

   PŘERUŠENO                                                                   

Materiál uvedl člen ZHMP Vodrážka. 

 

V diskusi vystoupili tito členové ZHMP: předseda výboru finančního ZHMP Vyhnánek, 

radní Zábranský, předseda výboru pro strategické investice ZHMP Portlík. V rámci 

diskuse vystoupil Ing. Martin Kubelka, Ph.D. – ředitel MHMP a JUDr. Tomáš Havel, 

Ph.D. – zástupce ředitele MHMP pro Sekci průřezových činností. Dále v diskusi vystoupili 

tito členové ZHMP: Nepil, Vodrážka, předsedkyně výboru pro strategický a hospodářský 

rozvoj a podporu podnikání a inovací ZHMP Rázga 

 

Procedurální návrh člena ZHMP Vodrážky na přerušení tohoto bodu do dalšího řádného 

jednání ZHMP v říjnu 

Pro: 37 Proti: 10 Zdr. 0 

Bylo přijato.  

 

Projednávání bodu bylo přerušeno. 

 

 

 

Obsah vystoupení všech diskutujících je obsažen ve stenografickém zápisu tohoto 

zasedání Zastupitelstva hl. m. Prahy. 
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Přijaté usnesení ZHMP č. 1M/1 je součástí tohoto zápisu. 

 

 

Jednání bylo zakončeno v 15,30 hodin s tím, že ihned po jeho ukončení pokračovalo 

přerušené 6. řádné jednání ZHMP. 

 

 

 

 

 

 

doc. MUDr. Bohuslav Svoboda, CSc. 

primátor hl. m. Prahy 

 

 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu: 

                      

 

 

 

 

David Procházka  

 

 

 

 

 

 

prof. MUDr. Zdeněk Seidl, CSc. 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Jana Soběslavská 

Datum pořízení zápisu: 17. 9. 2023 


